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Skolebestyrelsesmøde Risskov Skole onsdag d. 18. juni kl. 17.00-20.00 på Risskov Skole 

 
 

Afbud: Lasse, Vibeke, Kristian  
 
Dagsorden 
 

Formål Uddybning/Referat Tovholder 

Kl. 17.00 
Tjek ind  
  

     
 
 

Kl. 17.05 
Vedr. Lokalplan 
ifbm ombygning 

Vi får besøg af Kristian Okkels, som vil 
berette om arbejde med lokalplan. Et 
møde der tidligere er lovet 
skolebestyrelsen i forlængelse af 
åbenhus arrangement og 
styregruppemøde i maj måned 

 
Kristian Okkels oplæg om lokalplan og arbejde med lokalplan: 
Udvidelse og veje i lokalplansændring. 
 
Pointer: 
Politikere bestemmer lokalplan og beslutninger tages i byrådet.  
 
Lokalplansændring er ikke en bestillingssag. Ønsker kræver proces og 
indsigt i politikker. Nuværende politikker og rammer stiller høje krav.  
 
Lokalplansændring gør, at man tidligst kan starte byggeri i 2028 
sammenligning med byggesag, som kan starte efter ca. 3 måneder. 
 
Kommentarer og spørgsmål:  
Skolebestyrelse har ikke mandat til at åbne en lokalplansændring. 
Lokalplansændring betyder også nye retningslinjer, som skal 
overholdes.  
 

Preben 



                 

 

Fortælling om udbygning. Udbygningen er ikke et skole- eller 
nærområdes ønske. 
Findes der overordnet love vedr. børn og udeområder?  
Svar: 
-Findes ikke i planlovgivning. 
-Findes måske i andre lovgivninger 
 
Mødet i dag er sat op efter et ønske fra bestyrelsen om at blive oplyst og 
få indsigt i hvordan ting hænger sammen.  
 
Kristian præsenterede proces i forhold til en udbygning.  
 
Bestyrelsen mener at involveringsprocessen er utilfredsstillende i 
forhold til rammer og muligheder. Muligheder har ikke været tydelige.  
 
Hvem skal spørges hvis man ønsker muligheder udenfor 
mulighedsstudie? 
Svar: 
- Byggesagsbehandler kan svare på spørgsmål vedr. muligheder: Spørge 
Mette Folmer om hvem der er byggesagsbehandlinger.  
 
Ikke mulighed for at lokalplansændringer kan gøres hurtige end 
beskrevet.  
 
Efter dagens informationsmøde oplever skolebestyrelsen, at den ikke i 
tide er blevet oplyst om muligheder i forhold til mulige dispensationer 
indenfor nuværende lokalplan og processen omkring en evt. ændring af 
lokalplan.  

Kl. 18.00  Godkendelse af referat fra maj 2024 og dagsorden 
 

Pernille 



                 

 

Godkendelse af 
referat fra maj 2024 
og dagsorden 
 

Godkendt: Note i tidligere referat i forhold til bestyrelsens bekymring 
vedr. byggeproces.  
 

Kl. 18.05 
Årshjul 2024/25 

Godkendelse af årshjul for 
mødeaktivitet i skoleåret 2024/25 
Udkast sendes med som bilag 

Mødeplan er godkendt Preben 

Kl. 18.20 
Hørgården - status 

Bestyrelses opfølgning på elevers 
tilflytning og ophold på Hørgården. 

Udeareal er et bekymringspunkt fra forældre til elever på Hørgaarden. 
Ledelsen har været i dialog med elever vedr. realiserbare udeaktiviteter.  
 
Lavet valgfag om at etablere attrative miljøer på Hørgaarden. Disse skal 
være spændende ude og inde.  
 
Kommunikation til forældre på Hørgaarden vedr. tanker og muligheder 
inden sommerferien.  

Pernille 

Kl. 18.50 
Trafik 

Drøftelse af trafiksituationen omkring 
skolen. Henvendelser og forslag fra 
Bent Hjort omkring tiltag og indsatser 

På baggrund af farlige hændelser er der kommet en henvendelse fra Bent 
Hjort i forhold til forslag om 40 km/t zone.   
 
Finn beskriver rundkørslen, som den største udfordring i forhold til 
farlige situationer. Andre steder opleves at farten er så lav – at dette 
nedbringer farlige situationer. 
Vintermånederne er mest udfordrende i forhold til trafik og farlige 
situationer.  
Kan David Kastbjerg inddrages, som har børn på skolen - og ved mere 
om de trafikale planer omkring skolen? 
 
Forslag om at lave forældre/voksen frivillig patrulje eller tilkalde 
cityvagter omkring skolen.  
 
Forældreråd kan tage dette med ud i de enkelte klasser og dialog med 

Pernille 



                 

 

klasseforældreråd.  
Skolebestyrelsen overvejer hvem der skal involveres i kommende fokus 
på trafiksituation. Tages på kommende møde. 

Kl. 19.10 
Gensidig orientering 

Forældre 
Elever 
Medarbejdere 
 
Skoleledelsen 

Hvordan tackles mobning?  
7. årgang. Der opleves udfordringer i forhold til klassekulturen, 
Ledelsen bedes tage hånd om dette. Ledelsen oplyser de har fokus og 
arbejder konkret med dette. 
Større fagligt fokus i specialklasserne har båret frugt og mange elever 
bliver sendt godt afsted videre i deres skoleforløb. 
Forældrerepræsentanter skal involveres i forhold til opstarts 
forældremøde efter ferien. Mødetidspunkter sendes til Pernille efter 
ferien.  
 
Elever: Hvordan kan man som elev få indflydelse på skolen? Klarhed 
for elever omkring indflydelse.   
 
Orientering fra Preben: 
Chromebooksagen. Vi kan arbejde videre med Chromebooks til elever 
og lærere. Der kan være forsinkelser i leverancerne, da kommunen har 
stillet bestillingerne i bero, mens sagen har stået på.  
 
Borgerforslag i forhold til besparelser på skoleområdet.  
 
Høringssvar i forhold til ’Det frie skolevalg’ fra MED-udvalget.  
 
Vi har fået vores nationale trivselsmålinger. Vi ligger i toppen af Aarhus 
Kommune. Der bliver arbejdet systematisk med data årgangsvist. 
Procesplan fremlægges senere.  
 

 



                 

 

Vi har haft en situation i fredags, hvor fire børn har spist guldregn. Der 
kom fire ambulancer og en læge. Børnene har det fint.  
Det har skabt en drøftelse om guldregn skal fjernes fra skolens matrikel, 
og om man skal fjerne potentielt farlige effekter på skolen, eller om man 
skal lære børnene at holde sig fra det, der er fagligt.  
  
 
Valg (status) - Chromebook (status) - Økonomi og specialundervisning 
(status) - Høringssvar (afgivet) 

Kl. 19.35 Evt.  Pernille 
Kl. 19.40 Traktement og afsked med medlemmer 

der forlader skolebestyrelsen. 
 Vibeke/ 

Pernille og 
Preben 

 


